
1 / 3

TilFolketinget – Skatteudvalget

Hermed sendes svar på spørgsmål nr. 154 af 18. december 2013 (alm. del).  
Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Brian Mikkelsen(KF).

Jonas Dahl

/

Jeanette Rose Hansen

J.nr. 13-6641614
Den 15. januar 2014
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Spørgsmål
Vil ministeren oplyse antallet af cigaretter, der er solgt i Danmark pr. måned i 
de sidste 5 år? Og vil ministeren i skemaform med udgangspunkt i de udleve-
rede stempelmærker oplyse antallet af cigaretter, der måned for måned er købt 
stempelmærker til i de sidste 5 år? Vil ministeren endvidere i samme skema 
oplyse antallet af cigaretter, der eventuelt er returneret stempelmærker for må-
ned for måned i de sidste 5 år?

Svar
Skatteministeriet har ikke information om det faktiske antal cigaretter, der er 
solgt i Danmark opgjort pr. måned.Udviklingen i det afgiftspligtige salgkan 
dog opgøres på baggrund af provenuet i statsregnskabet, eller den kan opgøres 
på baggrund af udviklingen i antallet af påsatte stempelmærker. Begge størrel-
ser er opgjort i Skatteministeriets grænsehandelsrapporter - senest i bilaget 
tilStatus over grænsehandel 2012 tabel 3.2 og tabel 3.3. 

Udviklingen i påsatte stempelmærker opgøres kvartalsvis af producenter og 
importører og er umiddelbart et bedre udtryk for, hvordan det afgiftspligtige 
salg udvikler sig, end salget opgjort på baggrund af provenuet. Det skyldes, 
atantallet af påsatte stempelmærker i højere grad afspejler hvor mange cigaret-
ter,der rent faktisk sælges i et givent kvartal, dader kan gå noget tid fra mær-
kerne købes, til at de bruges.

Tabel 1viser udviklingen af antal cigaretter på baggrund af påsatte stempel-
mærker fra 2008 til og med 2. kvt. 2013. For tal for tidligere år kan der henvi-
ses til tabel 3.3 i bilaget til Status over grænsehandel 2012.

Skatteministeriet har ikke tal for antal returnerede stempelmærker. Det er 
umiddelbart kun i forbindelse med afgiftsnedsættelser, at det kan være relevant 
for producenter eller importører at returnere stempelmærker i større omfang. 
Da afgiften på cigaretter ikke er blevet nedsat i perioden, antages det, at de 
stempelmærker, der ikke umiddelbart er blevet anvendt, er blevetgemt til sene-
re brug. 
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Tabel 1. Udviklingen af antal cigaretter pga. påsatte stempelmærker
År Kvartal Cigaretter

1.000 stk.
2008 1.kvt. 1.910.058
2008 2. kvt. 1.961.954
2008 3. kvt. 1.948.008
2008 4. kvt. 2.082.779
2008 I alt 7.902.799
2009 1.kvt. 1.789.474
2009 2. kvt. 2.025.920
2009 3. kvt. 1.935.918
2009 4. kvt. 2.116.194
2009 I alt 7.867.506
2010 1.kvt. 1.986.804
2010 2. kvt. 2.784.413
2010 3. kvt. 1.177.700
2010 4. kvt. 1.752.987
2010 I alt 7.701.904
2011 1.kvt. 1.337.144
2011 2. kvt. 1.797.245
2011 3. kvt. 1.939.548
2011 4. kvt. 1.830.142
2011 I alt 6.904.079
2012 1.kvt. 2.504.518
2012 2. kvt. 1.036.789
2012 3. kvt. 1.660.708
2012 4. kvt. 1.554.011
2012 I alt 6.756.026
2013 1. kvt. 1.329.225
2013 2. kvt. 1.668.740
Anm.: Tabellen viser mængderne opgjort på baggrund af påsatte stempelmærker i perioderne.
Kilde: SKAT, på baggrund af producenter og importører.


